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STICHTING PLATFORM ISRAEL 
Samenwerkingsverband van organisaties van Nederlanders in Israel 

 
VERSLAG BESTUURSVERGADERING 09.05.2001 in het Platform kantoor te Tel-Aviv. 

 
Aanwezig:  

Ajalah:    Berthie Nachbahr, Philip Staal  
Beth Joles:   Judith Millul, Jacques Richter 
Beth Juliana:   Benno Bonnewit, Barend Elburg 
Elah:    Gila Kidar, Gidi Peiper 
Instituut geschiedenis:  Ya’acov Yannay 
Instituut oorlogstegoeden: Avraham Roet 
IOH:    Baruch Bar-Tel 

 Jad Davids:   Bob Engelsman 
Stipendium Fonds:  Ze’ev de Levie 
Adviseur:   Yossi Dotan 
Financieel Controller:  Bennie Leezer 
Projectmanager:  Ronnie Polak  

Afwezig met bericht: 
IOH    Ies Tropp 
Wezen WO II:   Shimon de Winter 
Instituut geschiedenis:  Joel Fishman 

Voorzitter vergadering:   Avraham Roet 
Notuliste:    Chris Bonfeel 
 
 
1. Voorstel verhouding SPI – Helpdesk Israel – SMO 

Nog voordat het voorstel besproken zal worden uit Avraham grote zorgen over de uitvoering van het Maror 
bureau. Ronnie heeft meer steun van het SPI bestuur nodig om alle problemen op te lossen. 
De SPI commissie Helpdesk/Steunpunt, Judith, Gila en Benno zal zich hier intensief mee bezighouden. De 
commissie heeft daarover een bespreking gepland na deze vergadering. 
 
SIM heeft 70 mildoen gulden overgemaakt voor de betalingen aan belanghebbenden, 20,000 zijn uitbetaald. 
De JMW lijst, de OPK en LeEzrat Haleled lijsten zijn gedigitaliseerd. 9600 namen zullen worden 
gecontroleerd. Chaia Brasz werkt aan de Westerweel lijst.  
Avraham krijgt doorlopend brieven uit allerlei landen. In bijzondere/problematische gevallen zal hij 
rechtstreeks  met Paul Spaans contact blijven opnemen. 
 
Ronnie: het ontbreekt ons aan iemand in Nederland die weet wat wij nodig hebben. De mentale afstand is te 
groot. Hoe meer moeilijkheden er in Nederland zijn, hoe minder antwoorden en samenwerking wij krijgen. 
Verzoekt SPI in deze vergadering besluiten te nemen en streefdata vast te leggen. 
Baruch: Enerzijds is belangrijk te weten hoe de Helpdesk dagelijks werkt en anderzijds moet een klein 
forum, waarin Avraham, duidelijk actie ondernemen, zodat het SMO duidelijk wordt dat het zo niet langer 
kan. Hij meent dat SPI bestuursleden zich niet met individuele aanvragers moeten benoemen maar dit direct 
moeten doorgeven aan de Helpdesk, echter wel met probleemgroepen. 
 
Gidi: verzoekt de Helpdesk/Steunpunt commissie hem te betrekken als zij over PR praten, er zijn nog steeds 
mensen die niet door Maror zijn bereikt. 
Barend: verzoekt de PR commissie verslag uit te brengen en een plan voor 2001 te presenteren. 
Judith: de communicatie met Nederland moet verbeteren.  In deze fase werkt de technische kant van KPMG 
niet meer. De mensen zijn ongerust, er ontstaan emotionele problemen; vraagt om mandaat. 
 
Yossi: in het door SMO geaccepteerde voorstel is sprake van open en vloeiende communicatie. Ronnie en 
een lid van de commissie moeten dringend naar Nederland om duidelijkheid te krijgen over openstaande 
zaken, zoals  over de mensen die nog niet uitbetaald zijn. 

Archief Philip Staal
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SMO moet hierin harder optreden. KPMG krijgt extra betaald voor ingewikkelde gevallen. 
 
Philip: 1. de overeenkomst is in principe geaccordeerd door SMO. Het probleem is dat indien, zoals in de 
overeenkomst staat, de Helpdesk Israël onder SPI valt en dus niet meer onder de SMO en alleen de gelden 
van of via de SMO krijgt, KPMG probleem voorziet met de Nederlandse privacy wet,.Dit is voor KPMG 
heel belangrijk. Zolang de geheimhouding volgens de Nederlandse privacywet niet gegarandeerd is, zal 
Spaans de Helpdesk geen info geven. Dit punt mag niet onderschat worden, want een bedrijf als KPMG is 
als organisatie uiterst gevoelig en dus waakzaam voor iedere kans op inbreuk op de juiste uitvoering binnen 
de Nederlandse privacywet  
2. een bestuurder Helpdesk moet geregeld naar Nederland. 
3. Zal de SMO verzoeken haar notulen naar SPI te sturen. 
4. wijst op de moeilijke samenwerking Nederland/Israel. 
 
Gila: ook in SIM nemen de moeilijkheden toe, wijst Spaans aldoor op de problemen en krijgt woedende 
reacties. Het Minfin kent onze problemen niet. 99% van de plaatsvervangers formulieren zijn slecht 
ingevuld. KPMG moet extra/andere mensen voor het Hebreeuws in dienst nemen. 
Jacques: is teleurgesteld na het lezen van de notulen van de SMO; wat doen jullie in alle vergaderingen? Hoe 
kunnen we de Israelisch helpen, KPMG heeft te vrije hand. 
 
Avraham: 1. de vertraging ligt bij KPMG door het handmatig controleren van de bankgegevens, door de 
bankverklaring op juistheid van rekeninggegevens duurt een betaling weken. Het is hem niet gelukt Maror te 
overtuigen zich met deze zaak op te houden. Bij zijn inmenging is een betaling binnen acht dagen wel 
mogelijk. 
Hoopt op externe controle bij KPMG, deze doen de uitvoeringen en de boekhouding. Vindt het 
onbegrijpelijk dat KPMG om meer geld heeft gevraagd. (Philipzal SMO vragen of dit geheim is) KPMG 
dacht 85% aanvragers digitaal te kunnen verifieren, maar dat blijkt maar veel en veel minder te zijn. 
 
Het 7e lid van de SMO is afgetreden. Henri Markens is voor deze plaats voorgesteld, benoeming moet 
OK hebben van CJO en SPI. 
 
Onmogelijk dat een SMO bestuurslid zich ophoudt met Iwriet documenten.  
Barend vertelt dat dit punt door Awraham diverse keren in de SMO vergaderingen ter sprake is gebracht en 
inde afgelopen vergadering door hemzelf opnieuw. Alle andere leden van het SMO bestuur blijven bij het 
besluit dat zij hier niets strijdigs in zien. 
Vraagt Gila om de gevoelens vanuit Israel ook aan Koekoek als voorzitter van Kamer I door te geven, Philip 
nogmaals aan Rob van der Heijden. 
De problematiek Helpdesk wordt in de steuncommissie besproken na deze vergadering. 
 
Barend: Inbreuk op de privacy is het allerergste voor een accountantsfirma en dus is Spaans zeer geveoelig 
op dit punt. We moeten die wet kennen om te weten welke eisen we kunnen stellen. 
Volgens de statistieken van Spaans zijn er 6,000 formulieren II in behandeling. De behandeling gaat heel 
langzaam. Bij SMO navragen en zorgen dat het publiek ingelicht zal worden.  
Baruch: de logistiek klopt niet. Er moet een 2e systeem komen, naast het KPMG systeem dat Ronnie moet 
uitvoeren. 
Berthie: bewaking op inbreuk op de persoonlijke levenssfeer. Een geheimhoudingsclausule opzetten voor 
degenen die naar Nederland gaan om over personen te praten. 
SMO wil niet halverwege het traject dingen omgooien, de Helpdesk blijft onder SPI. Yossi’s stuk stelt een 
constructie voor waarmee Minfin kan leven.  
Alle SPI bestuurders en medewerkers Helpdesk een geheimhoudverklaring laten tekenen (papier van 
KPMG). Baruch: overbodig, geheimhouding is normaal in iedere werksituatie. 
 
Het voorstel over verhouding SPI – Helpdesk Israel – SMO (betreft de punten 1 t/m 18), wordt zonder 
verdere bespreking met algemene stemmen aangenomen. 
 
Besluit: inzake geheimhouding zal juridisch advies worden gevraagd. 
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2. SIM – SPI 
SIM komt naar Israel om hierover met SPI te praten. Bob: laat dit slechts het DB zijn.  
Barend: Als dit zo is, dan moeten we CJO leden vragen mee te komen. Wij moeten niet met de SIM 
over dit punt vergaderen voor de CJO uit. 
 
 

3. Ya’acov Yannay’s candidatuur voor de bezwaarschriftencommissie. 
Ingekomen stuk van Ya’acov – candidatuur bezwarencommissie. 
De ingekomen brief van Ya’acov is aan alle leden gemaild. 
 
Barend stelt voor dat de vergadering SPI voor kennisgeving aanneemt dat Ya’acov Yannai kandidaat was 
voor een functie in de Bezwarencommissie maar tenslotte door de SMO niet is gekozen. 
 
Bob: de informatie die is verstrekt was onjuist. Ya’acov was als derde lid voordragen. 
Baruch: Ya’acov voelt zich beschadigd door de procedure en de bewoording. Met name dat de secretaris 
hem meedeelde dat zijn naam, samen met andere, voor diverse functies de revue passeerde maar tenslotte 
niet is geconcretiseerd. Hoe kan dat zonder dat men mijn c.v. kent. 
Ya’acov: voelt zich slecht behandeld en staat erop dat de aantijgingen van Barend aan de persoon Yannai 
zullen worden teruggenomen. 
Philip: het gaat erom hoe SPI de persoon Ya’acov heeft behandeld. 
Judith: heeft destijds voor Margalith Milner gestemd, omdat zij deze goed kent en zij Ja’acov niet kende. 
Avraham: Laat een stuk opstellen waar Yaacov zich me kan verenigen. Bob Engelsman zal dit stuk 
opstellen. Maant in de toekomst voorzichtiger te zijn.  
 
Nadat het stuk van Jaacov besproken is, wordt geconcludeerd dat er dingen gezegd en geschreven zijn die 
vast niet kwetsend bedoeld waren, maar wel zo overgekomen zijn. Dat was te betreuren. De secretaris sluit 
zich hierbij aan, waarna het bestuur allen verzoekt de zaak hiermee te laten rusten.  
 
Het stuk van Jaacov en de verklaring die Bob Engelsman zal opstellen zullen aan deze notulen toegevoegd 
worden. 
 
4. Rondvraag. 
• Algemeen jaarverslag. Barend: Ik heb zojuist een jaarverslag over de periode t/m december 2000 

afgerond. Het is nu bij Avraham voor eerste aanvullingen. Daarna zal het naar alle bestuursleden gaan 
en na verwerking van opmerkingen/aanvullingen afgerond worden met een SPI bestuursbesluit.  
 

• Yossi: Er is 1 vacature in de Bezwarencommissie. Haar reglement schrijft een jurist voor als voorzitter 
van de vergaderingen. Er wordt gewerkt met subcommissies, die b.v. de hoorzittingen van de Isr 
bezwaarschriften in Israel mogelijk maken. Als derde persoon is daarom een Nederlands/Israelische 
jurist gewenst. 
SPI moet zich hierover uitspreken. SPI kan voorstellen, maar in deze beslist de SMO.  
Namen van geschikte kandidaten svp doorgeven aan Yossi Dotan. 
 

• Vacatures zijn er ook bij de stichtingen Banken – en Effectenclaims. 
 

• Er is van het IOH bestuur een toezegging gedaan voor 50% van de inrichtingskosten en lopende 
kosten van het nieuwe kantoor op zich te nemen. Er moet nog een overeenkomst uitgewerkt worden. 
Baruch: IOH heeft een probleem want zij betaalt nog huur in de Hamasger, dit moet gefinancieerd 
worden. IOH is verhuisd omdat zij meende de zaak daarmee te dienen. Als IOH zich niet hierachter 
had geschaard, was het niet rond gekomen. 
Yossi, had deze situatie voorzien en stelde daarom als eis een verklaring van alle organisaties dat ze 
geen vorderingen over 2000 zouden hebben dan de reeds ingediende. Verzoekt de IOH om een brief 
met deze probleemstelling. 
Barend : De kosten verbonden aan dit pand kunnen een prachtig doel zijn voor eerste besteding uit de 
gelden voor infrastructuur Israël. Maar daarvoor moeten we eerst snel Kamer III rond hebben. 
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5. Kamer III 
Besloten wordt het DB de verdere voorbereidingen te laten uitwerken en zo spoedig mogelijk met concrete 
voorstellen bij het voltallige bestuur terug te komen. 
 
 
 
6. Volgende vergadering SPI op  dinsdag 29 mei om 16.00 uur. 

Voor behandeling van de aanvullende begrotingen voor Steunpunt Israel en algemene activiteiten SPI (die 
niet onder Helpdesk en Steunpunt vallen), zal deze vergadering voor een deel een vervolg van de 
(geschorste) Algemene Vergadering zijn. 
 
 
Besluiten 
 
   
1. Voorstel over verhouding Helpdesk – SPI – SMO wordt met algemene stemmen 

aangenomen 
 

2. inzake geheimhouding Maror zal juridisch advies worden gevraagd  
3. Een formulering zal worden opgesteld en rondgestuurd die tegemoet komt aan de 

wens van Ya’akov Yannay 
Bob en 
Awraham 

4. Volgende vergadering SPI dinsdag 20 mei om 16.00 uur.  
  

 




